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Rada obce v březnu 2007 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

 
 

    Vzhledem k tomu, že se dne 15.3.2007 sešlo již počtvrté Zastupitelstvo obce, Rada obce porušila 
svůj 14-ti denní cyklus a zasedala 28.2. a pak až 21.3.2007. Vše se na zasedáních soustředilo na 
program Zastupitelstva obce. Naprosto zásadním bodem tohoto zasedání je schválení rozpočtu obce na 
rok 2007. Rozpočet je připraven jako vyrovnaný v objemu 31 079 tis. Kč. Objem tohoto rozpočtu však 
není konečný, protože obec žádá v tomto roce o dotace z programu Panel na rekonstrukci  bytovek      
u pošty a také doufáme, že se podaří prodat  nějaký další objekt v kasárnách. Již z minulosti byla 
podána žádost o dotace na dokončení oprav základní školy. Tato akce je rozdělána již několik roků     
a bohužel se nepodařilo ji udělat tzv. „z jedné vody načisto“. V době zpracování rozpočtu a jeho 
odeslání zastupitelům jsme také nevěděli, zda dostaneme dotaci na rekonstruovaný most přes Padrťský 
potok, takže v rozpočtu nebyla. O tom, že ji dostaneme jsme se dozvěděli na konci 2.týdne v březnu. 
Tyto příjmy nelze pochopitelně vložit do rozpočtu, ale budou předmětem jeho dodatečných úprav. 
Není to sice ideální způsob sestavování rozpočtu, ale v některých investicích nebo prodejích majetku 
můžeme finanční prostředky vložit do rozpočtu až když je máme. V každém případě bychom chtěli na 
konci příštího roku zahájit diskuse o rozpočtu mnohem dříve, tak abychom nemuseli do poloviny 
března zdržovat některé nutné práce z důvodu rozpočtového provizoria. Takže první změnou je, že pan       
Ing. Miloš Fetter s paní Andrlíkovou upravili rozpočtové tabulky, takže se v nich poněkud zlepšila 
orientace a získaly trochu logiku v uspořádání. Druhou novinkou bylo zveřejnění těchto tabulek na 
webových stránkách k širší diskusi pro veřejnost. 
    V letošním rozpočtu máme vloženo několik investičních akcí, které by měly zlepšit životní 
podmínky lidí ve Strašicích. Jako důležitou a finančně dost náročnou akci bereme zateplení dvou 
bytových domů v sídlišti u pošty. Bude stát necelých 11 milionů Kč. Úvěr si vezme obec, ale splácet 
jej budou nájemci bytů. Další investicí bude zajištění tlakové kanalizace z čistírny odpadních vod 
v kasárnách a zajištění přečerpávání splašků do obecní ČOV. Dále se uvažuje s rekonstrukcí objektu 
Koupák. V rozpočtu je na něj polovina potřebné částky. V letošním roce bychom měli restaurovat dvě 
naše strašické historické sochy: Antonína Paduánského a  Jana Nepomuckého. Odkládání jejich 
opravy by je mohlo zničit už nadobro. Na jejich opravu bychom měli dostat 100 000,- Kč dotací. Půl 
milionu by měla stát rekonstrukce rampy nad prodejnou Hrubých ve vojenském sídlišti. Je také nutné 
dokončit rekonstrukci kuchyně v ZŠ K. Vokáče za necelý milion Kč. Nějaké finanční prostředky 
budeme muset vložit do opravy veřejného osvětlení v centru obce, protože stávající stav tohoto našeho 
zařízení je v zoufalém stavu. Některá světla již nebude možné opravovat, protože na ně už nejsou 
náhradní díly. 
     Připravujeme také několik projektů, které musíme v letošním roce připravit, tak aby se v příštích 
létech mohly zahájit další práce a zejména požádat na tyto projekty o dotace. Bude to zejména 
vodovod a kanalizace na Huti, architektonicko-urbanistická studie areálu kasáren, projekt na 
rekonstrukci „tankovky“, projekt na areál hřiště Dukly a obytné zóny v kasárnách, projekt na využití 
budov pro muzeum v kasárnách.  
     Projekt také budeme dělat na řešení centra obce. Udržovat nadále tento stav je poměrně nevkusné. 
Musí na něj také navázat využití bývalého kulturního domu obce, který má již asi měsíc nového 
majitele, který se však dosud nevyjádřil, pro jaké účely tento objekt koupil. Chtěli bychom také 
připravit projekt chodníku od OÚ na Huť. Musíme udělat projekt obytné zóny u bývalého družstva     
(u Antoníčka). Zadáváme také provedení energetického auditu na dvouletkové bytovky za radnicí, 
abychom mohli postupně uvažovat o revitalizaci těchto bytovek. Budeme muset také vyřešit to, že 
v příštím roce budeme nuceni ukončit provoz obecní skládky TKO. Je možnost ji spolufinancovat 
s firmou Rumpold z Rokycan, nebo ji financovat sami. Zatím se zpracovávají základní informační 
podklady pro rozšíření tohoto obecního zařízení. 
Záměrně zde nepíšeme o projektech na opravy dalších bytů, protože ty jsou v režii a kompetencích 
pana Z.Smejkala - Inzula. 
 
 



 
 
Dalšími důležitými body zastupitelstva jsou tyto věci: 

- schválení obecně závazné vyhlášky o Obecní policii Strašice 
- schválení vstupu obce do Svazku obcí Enkláva 
- diskusi o referendu nebo anketě o radarovém zařízení kdesi ve vojenském újezdu Brdy 
- velmi zajímavý se jeví záměr zájemce o bývalou vojenskou kuchyň v areálu kasáren, kterou 

bychom chtěli tomuto zájemci prodat. Výroba produktů z medu a dalších včelích produktů by 
byla pro obec Strašice velmi zajímavá a rovněž tak zájem tohoto investora o 50 místních 
pracovníků pro výrobu.  

     
     Tolik tedy k zastupitelstvu. Rada obce také řešila v letošním roce již čtvrté podání žádosti o 
informace od členů občanského sdružení Zač Market. Na jednání Rady obce 21.3.2007 byla pozvána 
ředitelka ZŠ paní Mgr. Válková, která je s členy o.s. Zač Market v několika soudních sporech. Toto 
sdružení a jeho členové manželé Mgr. Marcela a Zdeněk Paulovi podalo mimo žalob na ředitelku ZŠ 
také několik soudních žalob na bývalou Radu obce, které byly v současné době dokončeny a pro obec 
z toho vyplývá placení soudních výloh. Proto byla paní Mgr. Paulová také pozvána na toto jednání. 
Stále nejsme schopni pochopit důvody těchto sporů z minulosti, takže se chceme seznámit s názory 
obou stran v přímé konfrontaci. Dalším důvodem k pozvání paní ředitelky na jednání RO byl schodek 
hospodaření školy v roce 2006, příprava nového školského systému, příprava webových stránek 
Základní školy K. Vokáče, stav tělocvičny atd. 
       Dobrou zprávou je také to, že se našel zájemce o pronájem bývalého PDA, kterému Rada obce 
tento pronájem velmi ráda přidělila.  Pro všechny nájemce je však velmi problematická otázka hrazení 
energií, zejména tepla, v objektech bývalých kasáren. Všechny objekty jsou postaveny na neefektivní 
vytápění bývalou uhelnou teplárnou a pouštět do nich teplo v plynové kotelny je velmi, velmi 
neekologické, drahé a pro ekonomicky slabší zájemce někdy i likvidační. Další dobrou zprávou je, že 
se našli další zájemci o odkoupení objektů v bývalých kasárnách. Dva o objekt bývalé tělocvičny 
v kasárnách a jeden o tankové garáže. Rada obce upřednostňuje prodeje před pronájmy, protože tím 
jednak nejsme nuceni se o tyto objekty dále starat a jednak z nich budeme získávat každý rok peníze 
z daně z nemovitostí. Ještě je určitý problém s pozemky kolem těchto budov. Zda je prodat a k jakému 
účelu, bychom chtěli vyřešit v architektonicko-urbanistické studii, kterou chceme letos zpracovat. 
Ztrácí se také povinnost hlídat tyto budovy před nenechavci, ničiteli a vandaly. Tato nutnost přechází 
na vlastníky.  
    Dále jsme se dozvěděli poměrně důležitou informaci z ministerstva obrany. MO ČR požádalo obec 
Strašice o součinnost a spolupráci při přípravě akce BAHNA 2007 dne 23.6.2007 - konkrétně možnost 
využívání autobusových zastávek v den akce a využívání tankové cesty po celý červen 2007 pro 
přesun techniky.  Budeme za to chtít po MO ČR větší účast obce Strašice na této akci. Obci také byla 
učiněna nabídka na podíl vzniku DVD o obcích  kolem Brd. Film by se měl jmenovat „Brdy, zde 
žijeme“.  Rada obce s touto nabídkou souhlasila. Domníváme se, že takovýchto dokladů o obci není 
nikdy dost. Jedním z našich volebních slibů bylo zviditelnění obce. Účast obce jak na Bahnech 2007, 
tak ve zfilmování dnešního stavu obce nám k tomu dává docela velkou příležitost.  
    Dříve, než začnou po obci běhat 
nějaké nepodložené informace o 
využívání objektu č. 14 v kasárnách, 
dovolíme si podat vysvětlení, proč do 
tohoto objektu docházejí nějací lidé. 
V ubytovně za hotelem Berten, kterou 
má v pronájmu firma   ARIETTE MB 
s.r.o. a využívá ji k ubytovávání svých 
pracovníků, byli bez našeho vědomí 
umístěni pracovníci další podobné 
firmy.  
 
 
(foto ubytovny  z roku 1998 - Ing.Nerad 



 
 
Ti se však vzbouřili proti poměrům v této budově a chtěli odejít, takže jsme byli touto druhou firmou 
požádání o propůjčení nějakých prostor pro dočasné ubytování těchto lidí v jiném objektu. Dočasnost 
v tomto případě znamená do konce měsíce srpna 2007, kdy tito lidé odejdou do vlastního objektu 
firmy, který se v současné době buduje v bývalých kasárnách v Rokycanech. Firma měla své lidi 
ubytované ještě v Mýtě, takže z ekonomických důvodů je stáhne do srpna také do Strašic a v objektu 
č. 14 by tedy mělo být ubytováno asi 45 lidí. Obec pronajala  tento objekt za cca 40 000,- Kč/měsíc + 
placení služeb (teplo, elektřina, vodovod,  kanalizace, hlídací služba).  
Dále Rada obce řešila další drobné žádosti, stížnosti a podání občanů obce, jejichž vyřešení je důležité 
pro žadatele, ale není nutné jimi zabírat místo v Barňáku. Znovu chceme zopakovat, že téměř celé 
zápisy z Rady obce jsou zveřejněny na webových stránkách obce - www.rokycansko.strasice.cz 
v souboru Dokumenty/Zápisy a usnesení rady obce. 
 
 
 

Vodohospodářské sdružení Rokycanska – pomoc nebo problém 
Ing. František Nerad – zástupce obce ve sdružení 

 
       Po listopadu 1989 se muselo změnit mnoho věcí. Jednou ze základních věcí, které bylo 
bezpodmínečně nutné udělat byla demontáž státních monopolů. Západočeské vodovody a kanalizace 
n.p. (ZVaK) byly jedním z nich. Tomuto podniku patřilo vše, co se týkalo rozvodů vody a kanalizace, 
vodou počínaje, přes trubky v zemi po bagry a fekální vozy až po stovky zaměstnanců od Strašic do 
Aše. 
      Jakmile se uvolnil zkostnatělý systém státních podniků, začal vznikat opačný extrém. Rozbít tu 
firmu na maličké kousíčky, které se velmi těžko sbíraly zpátky na nějaké logické a funkční celky.  
Souběžně se na základě zákonů o rozdělení majetku státu začaly všechny věci dělit ještě na dva, 
tentokrát už logičtější celky. Totiž na trubky v zemi, které většinou zůstaly v rukou obcí a měst a na 
provozovatele a správce těch sítí – tedy pracovníci ZVaK si nechali krumpáče, bagry, tyče na zavírání 
přípojek, některé objekty, náhradní díly a hlavně lidi.   
      Našel jsem ve skříních na radnici doklady, které docela ze široka popisují, jak začalo vznikat 
Vodohospodářské sdružení Rokycanska, nebo zkratkou VSR. Vzniklo sdružení obcí, které vlastnily 
vodovody (a někde i kanalizace), tedy ty trubky, začalo vznikat v létech 1992 - 1994. Byla to velmi 
rozumná myšlenka, spojit vlastníky těch propojených trubek a udělat z nich silné sdružení, které by 
mělo dost prostředků na jednání se silnými provozovateli vodovodů a  kanalizací, tedy firem, které se 
založily z pracovníků ZVaK a jiných podnikatelů. Mnoho takto vznikajících firem již mělo podporu ze 
zahraničí, protože v Evropě již dlouhou dobu znají tento systém. Podle těch dokladů se v té věci tehdy 
Strašice, zastoupené Jiřím Řezníčkem a Vladimírem Vajnarem, docela silně angažovaly a v podstatě tu 
záležitost začali spolu s tehdejším starostou města Rokycany panem Benedou. Ve sdružení byly a jsou 
Rokycany, Strašice, Hrádek, Dobřív, Kamenný Újezd, Litohlavy, tedy obce napojené na přívod vody 
ze Strašic. Tyto obce také tehdy vybraly pro provozování tohoto zařízení současného provozovatele 
společnost VOSS Sokolov s.r.o., která je dnes součástí zahraničního majitele VEOLIA WATER a.s. 
V současné době se jednání zúčastňuje i Mirošov.  
      Hlavním problémem tohoto sdružení byly a jsou od samého začátku samozřejmě peníze. 
V některých obcích, jako třeba Strašice od začátku byla pouze ta hlavní roura do Rokycan a několik 
přípojek do kasáren a do bytovek, nebo naopak sice byly rozvody všude, ale v zoufalém stavu.  No a u 
provozování vodovodu lze peníze vydělávat pouze na rozvádění a prodeji vody. Ale když ve Strašicích 
bylo těch rozvodů málo, nebo v Rokycanech děravé jako cedník, bylo hned od samého začátku potřeba 
docela dost peněz na to, aby se udělaly nové investice a opravily ty rozvody, což při nízkých cenách 
vody na konci minulého století byl docela problém. Tím se začal tlak na zvyšování cen vody. Což 
samozřejmě vedlo k šetření vodou, tedy snižováním obratu. 
    
   Řešení je někde uprostřed, musí být stanovena cena vody tak, aby ji lidé ještě unesli, zároveň 
se s vodou šetřilo a ještě to vydělalo na minulé dluhy (jak investiční na nové rozvody tam, kde 
vodovod v 21. století ještě není a peníze na opravy vodovodů ze začátků století minulého. 



V podstatě neřešitelný úkol. Nebo přesněji  úkol, který se musí vyřešit takovou Cimrmanovskou 
cestou „pokus-omyl“. 
   Dne 16.3.2007 se konala valná hromada VSR v Rokycanech. Zakladatelé tohoto sdružení už 
v orgánech nezasedají, ale současní zástupci zakladatelů to nějak řešit musejí. VSR je zadlužené, 
nicméně vodu lidé potřebují a potřebovat budou, takže není třeba zahazovat flintu do žita. Pro rok 
2007 jsme museli stanovit novou cenu vody, protože nelze sdružení dále zadlužovat. Zástupci obcí 
z VSR tedy ze tří variant vybrali zlatou střední cestu. Cena vody dnes ovlivňuje dvě důležité věci. 
Jednak nájem, který platí Veolia obcím za to, že používá jejich zařízení k rozvodu vody  a investice a 
opravy, které se do rozvodů vkládají. Obec Strašice by měla v letošním roce provést tyto investice: 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    Od Veolie by obec měla dostat na nájemném nějaké peníze. Měly by se samozřejmě objevit ve 
strašickém vodovodu. Když zvážíme, že cena vodovodu na Huti by měla být něco kolem 13 milionů, 
je třeba opatrně vážit slova, zda schválená cena je hodně nebo málo. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
  A na závěr tedy tabulka o tom, kolik že to bude vodné na příští rok.  Je to jak jsem již napsal, 
kompromisní varianta. Ta umožňuje to, že nevzniknou v roce 2007 a 2008 žádné další dluhy VSR a 
budou uhrazeny dluhy roku 2006. Bohužel se zatím nepodaří z ceny vody uhradit ztráty z minulých 
let. Já jsem se na VH VSR zdržel hlasování, protože jsem neměl mandát zastupitelstva hlasovat pro tu, 
či jinou variantu. Nicméně z 11 přítomných členů VH hlasovalo pro tuto cenu 10 zástupců obcí a 
jeden se zdržel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
Hlasovalo se ještě pro Variantu III, ale hlasováním pro 4, proti 6, zdržel se 1 nebyla tato varianta 
schválena. Znamená to, že za každých 1 000 litrů vody z kohoutků v našich domácnostech zaplatíme 
29,91 Kč. Znamená to také, že obec dostane zpět za rok 247 000,- Kč, které se budeme snažit vložit do 
nutných oprav vodovodů v obci. Že by se v tomto roce měly  ve Strašicích udělat nutné opravy a 
investice za 3 160 000,- je naše starost a my se to pokusíme nějak řešit. Na konci roku se Vám 
pokusím sdělit, jak to dopadlo. 
 
 

Inzerce: 
 
 Daruji kombinézu na lyžařský výcvik. Barva modročervená. 
 Pokorná Ladislava- Strašice 490/II 
 Telefon: 371 789 768 
 
 
  Prodám rodinný dům ve Strašicích 
Ulice U garáží 484/II ( dům i s pozemkem po paní Růžičkové) 
Jedná se rodinný dům 3plus 1 ( 2 ložnice, 1 obývací pokoj, 1 kuchyně, 2 komory, 1 půdní 
prostor; plynové topení) se sedlovou střechou, s přilehlou udržovanou a poměrně velkou 
zahradou s garáží a dílnou. Na zahradě je ještě malý zahradní domek/ kůlna. 
 
Cena nemovitosti včetně pozemku je 1 150 000 Kč. 
 
Kontakt: Soňa Polášková  



Tel: 724 992 337 
E-mail: polasekvas@cbox.cz 
Mateřinka slavila  
 
U příležitosti 60 let Mateřské školy ve Strašicích se konala ve dnech 21. března- 24. března výstava 
dětských prací, fotokronik od roku 1947 do současnosti, ročenek. Dále bylo možno shlédnout 
videodokument ze života MŠ.  
 Dne 24. března se uskutečnil DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. 
 

               
                       Kolektiv Mateřské školky ve Strašicích při zahájení výstavy 
 
Vážení rodiče, milí přátelé. Dovolte mi poděkovat za vaši návštěvu a přízeň při oslavě        
60. narozenin naší mateřinky. Potěšilo mě, že i při nepřízni počasí jste si udělali chvíli a 
našli k nám cestu. 
                                                                                                                     Kolektiv MŠ  
                                                        
 

                                                               
 
Z kroniky mateřské školy ve Strašicích 
 
 Během školních roků 1952/53- 1959/60 se na dosud jednotřídní mateřské  škole vystřídalo celkem 14 
učitelek. O zdravotní stav dětí pečovaly lékařky Pelikánová a Holubcová. Opravovalo                           
a přizpůsobovalo se zejména technické zázemí: sklep, úložný prostor na brambory, spíž, oplocení 
pozemku. Finančních prostředků bylo jistě poskrovnu, protože kronika uvádí i „ p řidělení bílých a 
šedých vlněných dek jako velký hygienický přínos“. Na povlečení přispěla a také je ušila místní Rada 
žen. 
 Materiální zajištění bylo vzhledem k neustále kolísajícímu počtu dětí opravdu skromné. Sama si totiž 
pamatuji, že když na mně nezbylo lehátko, paní učitelka otočila stoleček a postýlku jsem měla z něj. 
Mám ještě jednu vzpomínku: Na moc hodnou paní učitelku Zdenku z Mýta, která naše snažení 
odměňovala vlastnoručně kreslenými obrázky s tentokrát velmi populárními Ferdou Mravencem a 
Beruškou. Aby jste se i vy ocitli v atmosféře uvedených let, opět nabízím přesnou citaci z kroniky: 
Na začátku školního roku bylo zapsáno 27 dětí, na konci školního roku 57. Dvě třetiny dětí byly 



zaměstnaných matek, ostatně takzvaně sociální případy ( děti bez mateřské péče, z rodin s počtem dětí 
větším než tři a z rodin, kde je kojenec). 
 Zdravotní stav dětí byl velmi dobrý, vyskytly se jen dva případy slabého zánětu mozkových blan a dvě 
děti byly odeslány na rekreaci. 

Plynulý chod narušovaly děti dvouleté. 
Všechny významné dny byly oslavovány. 
Ke každé významné události byly 
upraveny nástěnky. K příchodu Děda 
Mráze byla škola vyzdobena velmi 
pečlivě. S výzdobou pomohly i děti 
navlékáním vloček z vaty a zhotovením 
střechýlů z celofánu. Děda Mráze 
představoval vojín z patronátu. Přivezl 
dětem nové maňáskové divadlo a hračky 
zakoupené z dotací a z příspěvků Rady 
žen. Děti zatančily tanečky, zazpívaly 
písně. Besídka byla hojně navštívena a 
měla velký úspěch. 
 Na ukončení školního roku byla 
uspořádána výstavka dětských prací a 

fotografií dětí. Dětem bylo zahráno maňáskové divadlo, rozdány obálky a „vysvědčení“ a dárky- 
kokrhající kohouti a píšťalky. 
 Oprava střechy, která byla velmi nutná a znovu co nejdůrazněji urgovaná u MNV, jelikož padala 
omítka a shnilé trámy ze stropu školní šatny, byla provedena během prázdnin. Strop šatny byl 
improvizovaně podepřen dvěma kůly a trámem, zůstává však přes další urgence v zuboženém stavu. 
Školní rozpočet na rok 1955/1956 byl 3700 Kč. 
 Na začátku školního roku bylo zapsáno 35 dětí, do konce roku 48. Pět dětí bylo mladších tří let, 
všechny děti měly zaměstnané maminky. Po uvolnění místností v 1. poschodí budovy byl při mateřské 
škole zřízen žňový útulek. V něm bylo 20 dětí, v MŠ 28. Výrobní družstvo Drutex slavnostně převzalo 
nad dětmi patronát. V tomto podniku pracují ženy, které mají k dětem nejblíže. První máj děti oslavily 
společně s oběma patrony / s vojáky a ženami z Drutexu/ v prvomájovém průvodu. 
 
 Ve školním roce 1959/60 bylo v mateřské školce zapsáno 60 dětí.  O jejich přijetí rozhodovala 
ředitelka školy s předsedou školské komise při MNV. Rodičovské sdružení se pravidelně scházelo 
každý měsíc. Také uspořádalo taneční zábavu, která vynesla 1200 korun. Z těchto peněz bylo 
zakoupeno elektrické gramo a gramofonové desky. Zbytek peněz byl ponechán rodičovskému sdružení 
na zakoupení bílých povlaků na deky. 
 Zdravotní stav dětí byl uspokojivý, až na jaře se vyskytly spalničky a plané neštovice. Ranní filtr / 
zběžná vizuální prohlídka ústní dutiny/  ve škole se prováděl za velmi ztížených podmínek, protože děti 
se přijímaly už u autobusu. Rodiče byli informováni, co všechno musí učitelkám hlásit, aby se předešlo 
hromadné infekci. 
 
 Příští měsíc se pokusím shrnout období nejrozsáhlejší 46 let. Tímto příspěvkem bude pohled 
na minulost šedesáti let Mateřské školy Strašice končit. 
 
                                                                                                  I. Pešťáková 
 
 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- 



Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci. Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.wz.cz. 
 
V těchto dnech vzpomíná naše mateřská škola na svých šedesát roků života  
 
Co  příběhů, radosti i smutku za tuto dobu prošlo. To jsou však jenom vzpomínky, i když lze říci, že  
„ vzpomínkami se život vrací“.  
  Již čtyři roky spolupracuje soubor Collegium musicum Strašice s mateřskou školou . Společná 
vystoupení, každé jiným způsobem, obohatí posluchače i účinkující o citové zážitky. Ba,co více, 
přiblíží k sobě i rozdílné generace. 
 Rádi hrajeme v hezkém prostředí školní zahrady, doposud vždy za přívětivého počasí. Společné 
účinkování na koncertech v kostele, v zasedací místnosti staré školy nebo, v předvánoční době přímo 
v prostorách mateřské školy, přináší 
prostřednictvím zpěvu a hudby potěšení jak dětem, 
tak jejich rodičům.  
 Společně jsme si  připravili  kompaktní disk, 
s názvem „ Ententýky- zpívánky s muzikou“. Po 
vzájemných přípravách v minulém roce začalo 
natáčení. Třicet stupňů celsia ve stínu, zavřená 
okna ( aby nešel hluk zvenčí), muzikanti, děti a 
paní učitelka. Obtížná práce pro všechny. Výsledek 
jste však mohli vidět na krásné výstavě k 60. 
výročí  mateřské školy, kde bylo možné si CD 
opatřit pro vlastní potřebu. 
 Možná jste si všimli, že v tomto krátkém povídání 
není uvedeno ani jedno jméno. Ono to ani dost 
dobře nejde. Ve školce mají radost z úspěchu dětí a 
tomu všechny podřídí své jednání. Tak je tomu i 
s muzikanty a všemi ostatními, kteří se podílejí na této činnosti. 
 Když zdraví dovolí ( protože hudebníci jsou již pokročilejšího věku), budeme se těšit na další, 
vzájemně přislíbenou, spolupráci. 
 
                                                                                     Collegium musicum Strašice při Místní knihovně  
 
 
 
Zeptali jsme  se paní ředitelky MŠ Jany Mrázkové… 
 
V rámci oslav šedesátého výročí Mateřinky byla pořádána výstava v budově MŠ. Paní ředitelko, co 
jsme mohli  na výstavě vidět? 
 
Na výstavě bylo možno vidět výrobky dětí, které zahrnovaly různé výtvarné techniky. Také bylo 
možno spatřit z trojrozměrných objektů ideální model Strašic včetně školky. Na této činnosti našich 
nejmenších se podíleli i  rodiče. Mezi dalšími exponáty byly výrobky ze stavebnic, kde děti předvedli 
svoji fantazii a zručnost. 
 
Na výstavě byla prezentována také historie Mateřské školky… 
 
Naši návštěvníci mohli spatřit celou řadu fotokronik. Nejstarší z nich byla z roku 1947. Dále se 
v místnosti promítal film z dějin MŠ, který vytvořila p.uč. Šilhánková se svým synem Vítkem. 
Nesmím ovšem zapomenout na všechny členy našeho kolektivu, kteří se podíleli obětavě na přípravě 
celých oslav. 
 



 
( Více o výstavě se dozvíte v květnovém Barňáku - Ohlédnutí za výstavou v MŠ…) 
 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 
Oblastní kolo olympiády z českého jazyka 
Koncem měsíce února 2007 reprezentovaly naši školu žákyně 8. tříd Alena Bártová a Tereza Cibulová 
v oblastním kole olympiády z českého jazyka. Z dvaceti zúčastněných soutěžících z různých škol 
okresu Rokycany, včetně gymnázia,  vybojovala naše děvčata 10. a 13. místo. Gratulujeme! 
 
Školní kolo v recitaci  
  Dne 1.3.2007 se uskutečnilo na Základní škole Karla Vokáče ve Strašicích ve společenské místnosti 
školní kolo recitační soutěže. Žáci soutěžili v několika věkových kategoriích. 
 
 
Foto žáků, kteří se zúčastnili 
školního kola:  
zleva první řada – Vojtěch 
Kroupa 2.A, Barbora Urxová 
3.B, Magdalena Fetterová 3.A, 
Adéla Spoustová 4.A, Klára 
Tipanová 1.A, Karolína Mocová 
1.A,  
zleva druhá řada – Nikolas Galla 
5.A, Petr Riška 5.A, Denisa 
Mrláková 9.B, Lucie 
Procházková 7.B, Lucie 
Čermáková 4.B, Patrik Štych 
7.B.  
Foto A. Kapolková 
 
 
 
 
Okresní kolo v recitaci 
Ve středu 7.3.2007 se  3 žáci a 1 žák z naší školy zúčastnili okresního kola recitační soutěže 
v Rokycanech. Byli to: Magdalena Fetterová, Lucie Čermáková, Denisa Mrláková a Patrik  Štych. 
Magdalena Fetterová se umístila na 3. místě v 1. kategorii. Patrik Štych získal 1. místo ve 3. kategorii 
a postupuje tak do krajského kola, které se uskuteční  21. dubna 2007 v Plzni. Těmto žákům 
blahopřejeme, děkujeme za reprezentaci naší školy a samozřejmě držíme palce do dalšího 
postupového kola. 
 
 
    Ve Strašicích mají výtvarné talenty 
Dalším úspěchem se mohou pyšnit žáci Základní školy Karla Vokáče ve Strašicích. Při loňských 
úspěších, kdy se hned několik dětí umístilo na předních místech ve výtvarných soutěžích, se prosadila 
zejména Hana Greplová, žákyně 8. třídy, která svými kresbami obsadila 3. místo v celostátní výtvarné 
soutěži Svět očima dětí, kterou vyhlásilo  Ministerstvo vnitra. Cenu převzala v Praze z rukou 
tehdejšího ministra Bublana. Letos se úspěch opakuje. Pro výhru v soutěži Dětské tiskové agentury a 
České unie karikaturistů si pojede opět do hlavního města deváťačka Jana Langová.Cenu obdrží při 
slavnostním finále ankety Zlatý Ámos 2007. 
Obě děvčata jsou výtvarné talenty a bodují snad ve všech výtvarných projektech. Pokud se 
výtvarničení nestane jednou jejich profesí, bude jim určitě skvělým, život povzbuzujícím koníčkem. 
                                                                                                                                                                                                         
                                                                                                                  Mgr. Naďa Kahovcová                                          



 
 
 
Návštěva rokycanského kina 
V úterý 6.3.2007 se žáci druhého stupně Základní školy Karla Vokáče ve Strašicích zúčastnili 
návštěvy rokycanského kina, kde se promítal dokument o známém hrdinovi Nicholasi Wintonovi. 
Tento muž, v době před 2.světovou válkou, zachránil 669 českých a slovenských dětí před útrapami 
koncentračních táborů. Na celém příběhu je překvapující to, že pan Winton o svém činu nikdy nikomu 
neřekl a považoval jej za minulost. Na to, že zachránil mnoho židovských dětí, přišla až po 50. letech 
jeho žena Gréta, která uklízela na půdě a náhodou v zaprášeném kufru našla knihu výstřižků. V ní byly 
všechny údaje o deportovaných dětech. Zachráněných dětí by však bylo mnohem víc, kdyby 1.září 
1939 nezačala světová válka. V září měl být uskutečněn poslední transport s 250 dětmi. Do Anglie 
však už nedorazil. Ani jedno ze zmíněných dětí tedy již nepřežilo. Pan Tulis zorganizoval tuto akci, 
protože věděl, že mnoho žáků o tomto muži nemá ani ponětí. A je to pravda, mnozí z nás o panu 
N.Wintonovi dříve ani neslyšeli. Na akci se také rozdávaly knížky o dobrých činech N. Wintona. 
Jedna ze tří vyhraných knih se dostala i k nám na naši školu. Její držitelkou je Martina Brotánková z 
Těň. Pan Tulis a jeho organizace zprostředkovali petici, která by měla dosáhnout toho, že by pan 
N.Winton dostal Nobelovu cenu míru. Petici rozdali všem přítomným školám. Na svém kontě mají již 
21 tisíc podpisů a naše škola přispěje dalšími... 
                                                                                        Monika Čermáková a Martin Huttr 8.A 
 
Krvavé koleno 
Jsme s celou třídou v Plzni v divadle Alfa. Divadelní představení Krvavé koleno právě začíná. Toto 
představení vypráví o chlapci, který byl velmi zlobivý a neposlouchal maminku. Když mu maminka 
řekla, aby něco nedělal, tak to naschvál udělal. Až jednoho dne si pro něj přišlo Krvavé koleno            
a proměnilo ho v mastný flek. Tato divadelní hra se mi líbila. 
                                                                                                                         Kvirín Linhart 5.A 
 
Matematický klokan  2007 
Dne 16. března 2007 proběhla i na naší základní škole soutěž Matematický klokan. Jedná se               
o mezinárodní matematickou soutěž, která probíhá ve stejný den na celém světě. Soutěže se mohou 
zúčastnit děti od 2. třídy ZŠ až po studenty 4. ročníků středních škol. Na naší škole se soutěžilo ve      
4 kategoriích a soutěže se   zúčastnilo celkem 165 dětí.  
V kategorii Cvrček (žáci 2. a 3. tříd) se na prvních  třech místech umístili: 
1. Huy Duong Nhat      - 3.A 
2. Barbora Hofmanová  - 3.A 
3.Gabriela Kuníková    - 3.A 
V kategorii Klokánek (žáci 4.a 5. tříd) 
1.Martin Škarda        4.B 
2.Roman Kala           4.B 
3.Denisa Bejčková    5.A 
V kategorii Benjamín  (žáci 6. a 7.tříd) 
1.Marek Chmiel           7.B 
2.Daniel Kratochvíl    6.A 
3.Jakub Volák             7.B 
V kategorii Kadet  (žáci 8. a 9.tříd) 
1.Eliška Praumová         9.B 
2.-3. Nikola Staňková    9.B 
2.-3. Martin Huttr          8.A 
Všem úspěšným řešitelům blahopřejeme a těšíme se na další ročník! 
 
Pozvánka na velikonoční výstavu prací 
V úterý dne 3.4.2007 si připraví žáci naší školy se svými učiteli velikonoční výstavu svých prací. 
Výstava bude umístěna ve vestibulu základní školy v době od 7.30 hodin do 16,00 hodin. Přijďte se 
podívat, rádi vám ukážeme naše práce! 



 
                                                                                          Zajímavosti sestavila Mgr. Z. Drahokoupilová 
 
Vážení občané Strašic 
 
      Čas rychle plyne a my máme za sebou prvních pět měsíců po komunálních volbách. V tomto 
čase se událo mnoho změn, které zasáhly  nebo se dotknou každého z nás. Co nás vlastně 
v letošním roce čeká? Rozpočet obce pamatuje na všechny oblasti života v obci tak, aby byl 
nastartován proces účelného financování v jednotlivých kapitolách:  
Zdravotnictví:  Výměna oken, oprava střešní krytiny a zateplení zbylých stěn objektu 
zdravotního střediska. 
Životní prostředí a vzhled obce: Údržba zeleně, studie vzhledu náměstí, studie vzhledu a 
začlenění kasáren do života obce. Projektová dokumentace na vodovod kanalizaci v části Huť. 
Oprava zábradlí a plakátovacích ploch. Inventarizace veřejného osvětlení s doplněním svítidel. 
Bytový fond: Celková rekonstrukce se zateplením objektu dvou bytových jednotek, oprava 
nebytových prostor v bytových jednotkách na Huti. 
Školství: Výstavba vzduchotechniky ve školní jídelně. 
Doprava: Opravy místních komunikací, příprava investiční akce výstavby příjezdové 
komunikace po bývalé tankové cestě. Osazení a doplnění dopravních značek dle pasportu. 
Kultura:  Oprava soch v obci, zprovoznění PDA jako kulturního domu, zahájení oprav 
nemovitostí pro muzeum. Zahájení fungování informačního centra. Rekonstrukce budovy na 
koupališti. 
Bezpečnost a pořádek v obci: Zřízení obecní policie. 
 
      Tento uplynulý půlrok kladl vysoké nároky na práci různých složek v obci  a já bych chtěl 
poděkovat všem zastupitelům, členům rady, komisí a výborů, zaměstnancům obce i zástupcům 
zájmových organizací za odvedenou práci pro Strašice a jejich občany. Zvláště bych chtěl 
vyzdvihnout zájem občanů o pořádek na veřejných prostranstvích, což se projevilo účastí na 
akci pořádané komisí pro kulturu sport a turismus dne 24.3.2007. 
                                                                                                                                         Jiří Hahner 
 
 
 

                 
 



Fotografie účastníků akce „ Za Strašice krásnější“  pořádaná komisí pro kulturu, sport a turismus, 
která se konala 24. března.  
 

 
Otevřená radnice v představách a v praxi 

Ing. František Nerad - místostarosta 
 
    Dovolím si napsat několik svých názorů na některé diskuse na webových stránkách obce a 
v Barňáku. Nechci a nebudu zde prosazovat své názory, ale komentovat názory druhých.    Vždy, když 
jsme kandidovali jako nezávislí občané Strašic do zastupitelstva obce, jsme mluvili o otevření radnice 
občanům Strašic, mluvili jsme o poskytování informací občanům o místních záležitostech, psali jsme 
o komunikaci zvolených zastupitelů s občany, mluvili jsme o účasti obyvatel obce na dění v obci. 
V posledních volbách jsme tyto své plány vzali velmi vážně a slíbili lidem poměrně dost věcí. Na 
základě těchto slibů, ale zřejmě i shodou dalších politických okolností v ostatních politických stranách 
v obci, jsme spolu s ODS dosáhli nadpolovičního počtu mandátů v zastupitelstvu a došlo ke změnám 
ve vedení radnice. Je pravda, že poměr hlasů pro bývalé vedení a současné vedení  obce není velký. 
Platí však a je to poměr ve prospěch koalice ODS + (NK+SOS). V životě je sice možné cokoli a 
v politice také, ale vyložené nesmysly přece jen rozumný člověk neudělá. Narážím na to, že koalice 
ODS a ČSSD, která se jako poměrně stabilní uskupení nabízela byla sice možná, ale nelogická, 
protože předcházejících 8 roků fungování vztahů mezi ODS + SOS (opozicí)  a ČSSD + KSČM 
(koalicí) nejde změnit. Nejde dělat, že uplynulých 8 let se nic nestalo. To se prostě nedělá. 
     Ale vrátím se k naší Otevřené radnici, kterou obě strany současné koalice vzaly velmi vážně a ze 
které si mnozí dělají anonymně legraci. Odhaduji však, že se pokoušejí zesměšňovat skutečně udělané 
kroky proto, protože nesnáší pocit, že se ty sliby plní. Netvrdím, že jsou splněny, protože volební 
období trvá 4 roky a ne 4 měsíce, po které teprve na radnici jsme. Není to až tak nesnadné, protože už 
dávno jsme si představovali, jak budeme více informovat o jednání Rady obce, že budeme více psát 
neanonymně do Barňáku, že dáme lidem více prostoru pro diskuse na zastupitelstvu (chtěli jsme 
pořádat zastupitelstva častěji, aby se zde projednávalo méně bodů a bylo více prostoru pro diskusi 
lidí), chtěli jsme rozšířit počet komisí a zapojit do práce komisí co nejvíce lidí, současně také předat 
komisím více kompetencí, chtěli jsme rozšířit počet témat k diskusi na webových stránkách obce, stále 
ještě chceme přivést do obce různé odborníky na různé problémy, rozšířit okruh firem 
spolupracujících s obcí Strašice a přinést do obce nové nápady.  
    Na podporu svých tvrzení, že se nám to daří, se pokusím o malou inventura toho, co bylo uděláno: 
1) zveřejnili jsme zápisy z Rady obce a každý má možnost si je kdykoli přečíst na webových 
stránkách. Nezveřejňujeme pouze jména a adresy lidí, kteří žádají řešení osobních věcí, ale podstatu 
toho jednání a úkoly z toho vyplývající zde jsou  
2) změnili jsme Barňák a dělá se mimo radnici, takže na žádný článek občana nemůže odpovídat nikdo 
z radnice v tom samém čísle. Rada obce, starosta i já můžeme psát pouze sami za sebe a nikoli 
reagovat z moci úřední s dopisovateli v jednom čísle časopisu, aniž by oni se měli možnost bránit.  
Myslím si, že poslední číslo Barňáku, vyprodané za jeden nebo dva dny nesvědčí o tom, že by v něm 
bylo všechno špatně.  
3) změnili jsme webové stránky obce a zavedli zde nové rubriky a v nich spoustu informací. Rozšířili 
jsme počet diskusních témat ve webovém Fóru. Do diskusí se zde zapojilo více členů Rady obce. Dali 
jsme prostor pro poskytování informací i pro další instituce v obci. Že nejsou dosud naplněny však 
nelze vyčítat obci, ale odpovědným osobám za tyto organizace (škola, školka, Služby obce Strašice, 
kasárna, Spartak, atd.) a také každý musí uznat, že aby se zpracoval pořádný materiál o čemkoli, musí 
na to dostat zpracovatel nějaký rozumný čas. Znovu opakuji - naše volební období může trvat až 4 
roky a nejde všechno změnit za 4 měsíce. Nemělo by to ani smysl.  Apropos - webová stránky naší 
obce se umístily mezi 8 nejlepšími v Kraji v soutěži o Zlatý erb. 
4) zrušili jsme úřední dny na radnici. Spolu se zaměstnanci obce se snažíme jednat se všemi lidmi 
stejně a řešit jejich požadavky, stížnosti a připomínky pokud možno ihned.  Někdy je to pro 
zaměstnance dost náročné, nicméně si myslím, že se to všem vrátí. 
5) změnili jsme pořad jednání ZO a občané nemusejí čekat na konec jednání s otázkami a podněty. 
Zveřejňujeme a budeme zveřejňovat kontrolu plnění usnesení jak Rady obce, tak Zastupitelstva a 
z nich je patrné, jak byly připomínky a žádosti lidí řešeny. Tento systém jsme zavedli napořád a není 



to jen pro začátek. 
6) zvýšili jsme v Jednacím řádu možnost diskuse občanů a fakticky tuto diskusi nijak neomezujeme  
  
 
7) zvýšili jsme počet komisí a dali jim větší kompetence. Podle nového stavebního zákona jsme 
dokonce mohli zrušit stavební komisi, ale po dohodě se Stavebním úřadem v Rokycanech se 
pokoušíme, zatím trochu experimentálně, zřídit jakési detašované pracoviště stavebního úřadu ve 
Strašicích 
8) pracujeme na zavedení Dozorčí rady Služeb obce Strašice s.r.o. 
9) zvýšili jsme počet informací o Strašicích a dění v nich i pro další sdělovací prostředky, Strašice se 
objevují mnohem více v regionálním tisku, ale dokonce i v rozhlase v televizi  
10) zahájili jsme práce na několika projektech, které mají zlepšit životní prostředí, efektivitu provozu 
objektů, pořádku, ale i postavení obce v regionu. Nejde nám jen o „otevření radnice“, ale o „otevření 
Strašic“   
11) více jsme otevřeli objekt bývalých kasáren pro zájemce a pokoušíme se tento areál více oživit. 
Uznávám, že z pohledu některých lidí se může zdát, že „nevýhodně“ pro obec, ale vzhledem k tomu, 
že jsme tento majetek dostali „zadarmo“ a  jeho správa je velmi drahá, je jakákoli cena, za kterou to 
prodáme ziskem obce. Dalším ziskem je samozřejmě snížení plateb za správu tohoto majetku, které do 
toho nebudeme muset dávat. Já osobně nesdílím názor, že když něco vlastním a nedávám do toho 
žádné finance, že to je správný postup. Tím ten majetek ničím a on ztrácí hodnotu, čímž se dopouštím 
v lepším případě nerozumného jednání a v horším případě trestného činu špatného hospodaření se 
svěřeným majetkem  
12) zavedli jsme evidenci i ústních žádostí o informace (na jednání ZO, na jednání lidí na  Obecním 
úřadě a budou každoročně součástí Zprávy o poskytování informací). 
13) nebudeme v žádném případě působit proti petičním, anketním a jiným aktivitám občanů nebo 
občanských sdružení 
    Je možné, že jsem na něco zapomněl, je možné, že jsme některé věci ještě nezačali ani plnit 
(například umožnění podávání připomínek pomocí SMS zpráv, rozpracování pořádného Plánu 
rozvoje, atd.), ale to si myslím, že není fatální prohřešek a jak  jsem již napsal, máme ještě 3 a ¾ roku 
času. Plán rozvoje je rozpracovaný, ale musíme ho projednat v koalici, musíme ho prodiskutovat 
s kolegy a odborníky, doplnit o připomínky a pak jej zveřejníme. Připravit funkční systém spojení  
radnice a mobilů občanů obce vydá určitý čas. Podle mého názoru jsme radnici Otevřeli víc než dost. I  
to se však některým lidem nelíbí. 
   Pan Zdeněk Paul o mě v minulém Barňáku napsal lakonicky: „Zklamal.“  Připouštím, že jsem jeho 
osobně mohl zklamat, nicméně si myslím, že jsme jako koalice ty, kteří nás volili kvůli nějakým našim 
slibům, příliš nezklamali. Nebo přesněji, za 4 měsíce práce na radnici jsme zahájili plnění spousty 
našich slibů a nyní jde jen o to, zda se nám podaří tento trend udržet a rozpracované sliby dokončit a 
pokud možno výsledek ještě vylepšit. Nemyslím si, že dnešní rozpracovaný stav lze nazvat 
„Zklamáním“. Je to prostě rozdělané dílo. Zcela určitě však není v rozporu s tím, co jsme napsali do 
volebních programů.  
     Nečekám, že by nás všichni chválili. Myslím si však, že ty naše výše vyjmenované aktivity jim 
určitě nebudou vadit, natož aby je zklamaly. Je možné, že některá naše rozhodnutí někoho zklamou. 
Bylo by až nelidské, kdyby se v tomto světě všechno dělalo tak, že každé naše slovo, či rozhodnutí 
bude přijato se 100%-ní podporou, jako to můžeme vidět na televizních záběrech z KLDR nebo 
z Kuby a nebo jako jsme to vídali v televizi před 18 léty. Na těchto záběrech však není vidět, co se 
stalo s těmi, kteří ta slova a činy nepodporují, narozdíl od naší obce, kde si každý může na web a do 
Barňáku napsat kdy chce a co chce. Já osobně ze závěrů pana Paula zklamán ani rozčilen nejsem. Mě 
osobně dokonce ani on nezklamal. Jeho přáním zřejmě je být v opozici za každou cenu. A to se mu 
celkem obstojně daří. 
 
 
Základní ceník reklamy do časopisu Barňák: 
Celá strana formátu A-4…600 Kč 
Formát A-5… 300 Kč 
Menší formát… cena bude určena dohodou 



Logo firmy na obálce 500 Kč 
Řádková inzerce – 4 řádky 20 Kč 
Inzerci a reklamu si můžete zadat v redakci časopisu Barňák, která sídlí v Místní knihovně. 
Nejlepší je odevzdat  reklamu ve WORDu. Lépe se s ní pracuje. 
RADAR, kouzelné slovíčko, které vyvolává vášně. 
 
   Po mnoha měsících poslaneckého nicnedělání, kdy se národu celkem dobře žilo a již pomalu začal 
vznikat názor, zda ty poslance vůbec k něčemu potřebujeme, když se ani na vládě nedokáží 
dohodnout. Poté co v této permanentní vládní krizi koruna silně posilovala vůči zahraničním měnám   
a přesto se dařilo zahraničnímu obchodu a národ byl celkem v klidu, je zase všechno v normálu. 
Máme vládu a poslanci potřebují najít téma na němž se lze bez jakékoliv odpovědnosti za cokoliv 
krásně a beztrestně zviditelňovat. Stačí jen říci dvě slova. Radar v Brdech.  A již se jako seismická 
vlna vášní se šíří děs z hůry parlamentu až do poslední hospody v Čechách. Opravdu je na zvážení 
proč celá aféra propukla až v lednu letošního roku, když již v průběhu měsíců července až října 
loňského roku vyšly v časopise ATM ( armáda, technika, militarie ) obsáhlé články. Že by to uniklo 
našim poslancům napříč politickým spektrem, kteří jak je vidět z přímých televizních přenosů, když 
nejsou v poslaneckém bufetu a nespí, tak si pilně stále čtou. Byly to články plné konkrétních 
informací, které pak do nekonečna opisoval každý psavec, jen s tím rozdílem, že pisatelé získané 
informace ohýbali dle potřeby tu nalevo tu napravo. Za příklad může sloužit první děsivá zpráva 
zdravotního charakteru, že v okruhu několika kilometrů budou upečení ptáci padat k zemi, přičemž 
příznivci radaru zase vypíchli ze stejného článku skutečnost, že záření 150 metrů od radaru ve směru 
vysílání je srovnatelné s intenzitou záření mikrovlnné trouby, kterou máme skoro všichni doma         
ve vzdálenosti 5 centimetrů. Technické informace  se pak lišily pouze v tom že jedna strana sdělovala, 
že na vzdálenost cca 4 000 kilometrů zachytí cíl o velikosti tenisového míčku a druhá strana mluvila  
velikosti kopacího míče. Ale ať už je to kopací mičuda nebo tenisák je třeba si říci jak ten pokrok 
poskočil vpřed. V letě 1967 jsem jako záklaďák VÚ 9123 z Drhovic u Tábora což byl krycí název      
4. (to už nevím jistě) radiotechnického praporu sledoval u obrazovky radiolokátoru P 12 z jedné louky 
u Veselí nad Lužnicí provoz nad letištěm ve Frankfurtu nad Mohanem a byl jsem u vytržení, protože   
o pár kilometrů dál jsme viděli akorát na bechyňské letiště. Jedna informace říká, že je to všechno 
namířené proti Rusku a to zase dobrácky jménem svých maršálů říká, že zato na nás namíří svoje 
rakety ( a jenom čert ví zda na nás již stejně dlouhou dobu nemíří když jsme v tom NATO ). 
Informace druhá nás ujišťuje, že to celé je proti lumpíkům ze středního a dálného východu, kteří zatím 
nic neříkají, ale zato pilně posílají do vzduchu jednu raketu za druhou na čím dál tím větší vzdálenost. 
Historie nás učí, že politika ústupků vůči násilí a hrozbám (Velké Británie a Francie vůči fašistickému 
Německu či prvorepublikového ČSR vůči Sudetským Němcům )  nejenže mír neuchránila, ale naopak 
umožnila agresorům se na ni lépe připravit. Vždyť i paktování Stalina s Hitlerem a následné společné 
pohlcení Polska nezajistilo SSSR bezpečnost. Už v roce 1923 pronesl maršál Tuchačevský ( v roce 
1937 popravený spolu se s tisíci jinými důstojníky na příkaz tatíčka J.V.Stalina ) tato slova: „ Ani 
jedna slabě vyzbrojená armáda, byť by byla sebevíce prodchnuta vůlí zvítězit, nemůže přemoci 
nepřítele vyzbrojeného nejmodernější technikou, jestliže je tento nepřítel rozhodnut bojovat“.             
A prezident Masaryk v roce 1925 u hlavní sběrny rokycanského vodovodu v Brdech řekl zástupcům 
obcí v okolí budoucího vojenského prostoru, kterým se zřízení střelnice pramálo líbilo: „ K obraně 
státu nutně potřebujeme vycvičeného vojska k výcviku nemáme místa vhodnějšího, krása Brd by nám 
nebyla nic platná, kdybychom ztratily svobodu“. Oba výroky pronesené před více jak 80 lety mají 
stále svoji pravdivost.  Nechci tady působit jako nějaký válečný štváč, ale tvrdím , že strkat hlavu       
do písku bylo špatné tehdy jako dnes. Odmítat dnes se zapojit do využití moderních vojenských 
technologií je stejný anachronismus jako byla stavba vojenských opevnění ČSR a Francie před 
2.světovou válkou, kdy italský maršál Balbou, sovětský maršál Tuchačevský, německý generál 
Guderian či francouzský plukovník de Gaulle viděli že blížící válka bude válkou ne zákopovou, ale 
útočnou za využití tanků, letadel a parašutistů. A demokratičtí politici jim tehdy nechtěli věřit. Bylo to 
pohodlnější a méně konfliktní. A národ to raději slyšel. Připravovat se na minulou válku, tak lze 
charakterizovat snahy nemodernizovat zbraňové systémy. Věřil by někdo 10. září 2001, že příští den  
20 šílenců zboří ukradenými letadly dva mrakodrapy a více jak 3 000 lidí uprostřed slunečného dne 
zahyne?  Stejně tak se mnohým může zdát, že je nemožné, aby některé diktátorské režimy v rámci 
hesla „po nás potopa“, což už říkal nebožtík  Áda Hitler, nepustili na kterýkoliv stát rakety, které na 



příklad v chudé Severní Koreji vyrobili i za cenu, že národ se živí kořínky rostlin.  
 
 
 
 
Nepamatujeme snad ještě před 40 lety obsazení naší republiky bratrskými vojsky Varšavské smlouvy 
na údajné pozvání 77 či 88 milicionářů, pravověrných komunistů z nějaké dnes již zrušené pražské 
továrny. Takovým a jiným nebezpečím je třeba se bránit. Argumenty, že nebudeme moci na houby do 
Brd, či že provoz radaru bude rušit televizi a mobilní telefony. To jsou argumenty k smíchu a svědčí    
o tom, že jejich šiřitelé by si měli stoupnout na obrácený nočník, aby si zlepšili rozhled. Do Brd se 
nesmělo oficiálně do roku 68, ani po roce 68, když tam seděla s raketami dočasně umístěná střední 
skupina vojsk SSSR. Nesmí se tam ani dnes 17 let po sametu a přesto se tam chodí. Je to stejný 
paradox jako když v 70. letech minulého století, kdy daleko méně sofistikované špionážní družice 
nežli dnes, dokázaly rozeznat z výše stovky kilometrů značku cigaret ležící na zahradním stolku u 
našich chalup a chat, ale ve Strašicích si na Den armády nemohli tátové vyfotografovat své děti sedící 
na tanku T 54, který stál celé odpoledne na naší návsi. 
    Je dobře, že se o těch věcech ví a mluví, protože taky proto se v listopadu zvonilo klíči. Ale 
nemyslím si, že by otázka bezpečnosti našeho státu  či demokratického společenství měla být řešena 
referendem. Referendem bych řešil na příklad otázku zda z obecních peněz znovu obnovit v plné slávě 
pomník státníka u jehož zbytku se rok co rok schází stejná, ne li menší skupinka postarších občanů 
doplněná vždy o dvojice mladých hasičů, pionýrů a skautů, kteří zde také chvilku postojí. Nesouhlasil 
bych už s referendem na téma zda zvýšit hráz obecního rybníka, která hrozí rok co rok protržením, ani 
v otázce zda obecní vodovod či kanalizaci ano či ne, protože otázky hygieny a zdravotní prevence 
musí být nadřazeny  nad osobními zájmy majitelů nemovitostí.  I když snad již 70% respondentů 
různých průzkumů nesouhlasí s umístěním raket, protože se mimo jiné obává možné odvety útočníka, 
tak ti by si měli uvědomit, že doby kdy husité drancovali Strašice a na Padrti se o tom dozvěděli až od 
mlynářského krajánka za měsíc poté jsou nenávratně pryč. Stačilo, když explodoval Černobyl a celá 
Evropa dostala svůj díl svinstva. Řešit věci všeobecným odzbrojením a tudíž nemít z ničeho strach je 
v době absolutní nedůvěry a podezírání i mezi velmocemi či jejich vojenskými složkami holý nesmysl, 
zvláště když mezi držitele atomových zbraní patří kdejaký, před 30 lety ještě mírumilovný národ. A to 
už vůbec nemluvím o těch státech, které už ani před 50 lety nebyly mírumilovné.Odpovědnost za 
otázky bezpečnosti státu musí mít námi volení zástupci, kteří mají, nebo měli by mít informace nám 
nedostupné, kterým jsme dali svůj hlas ve volbách a kteří jsou až moc dobře placeni za to, že budou 
rozhodovat ku prospěchu státu. Na to aby si jen zvyšovaly cestovní náhrady, platy a sytili se 
v poslanecké sněmovně chlebíčky prý až za horentních  5 či 7 Kč a když přijde na odpovědnost tak 
vytáhnou z rukávu černého Petra referenda, tak na je tam mít nemusíme. Schovávat se za anonymní 
masu ulice je stejná vytáčka, jakou byly v 50. letech tisíce podpisů našich pracujících ze závodů a JZD 
pod tak zvanými peticemi požadující popravy poslanců Slánského, Šlinga, Horákové, Broje a dalších. 
Referendum o umístění Sovětských vojsk na našem území nevypsala tehdejší komunistická vláda, 
stejně tak jako sociálně demokratická vláda zapomněla po volebním vítězství na svůj slib referenda o 
přistoupení do NATO a EU. Protože to není rozhodnutí o lásce či nelásce k Rusku či USA, je to 
politické rozhodnutí musí je udělat konkrétní osoby s plnou odpovědností toho, že dějiny je za to 
budou hodnotit. Jako chudáka prezidenta Edvarda Beneše za posvěcení Gottwaldovy vlády v roce 
1948. Od toho tam ti poslanci jsou, oni a nikdo jiný. 
       Omlouvám se všem, kteří dočetli můj článek až sem a nedočetli se nějaký další nový technický 
detail, jako na příklad, že vývoj radaru pokročil od ledna 07 již tak daleko, že jeho  rozlišovací 
schopnost stoupla z objektu velikosti  kopacího míče přes tenisový a pingpongový míček až k velikosti 
skleněné kuličky, kterých jsem měl jako žák 2. třídy smíšené obecné školy celý pytlík. Dovolil jsem si 
napsat tento článek, protože splňuji obě podmínky jak je stanovil můj známý. A to vidět alespoň z 
dálky jeden živý radar a nemít horší známku z fyziky nežli dvojku. Tím chci naznačit, že se jedná o 
téma nejen politické i odborné. Chci tím též vyprovokovat naši čtenářskou obec k živé diskusi na nová 
témata jako na příklad, jak nejlépe léčit zánět slepého střeva či něco jednoduššího jako je třeba operace 
nádoru na mozku. Věřím, alespoň polovina těch, kteří se vyjádří či vyjádřily k radaru nenechají toto 
ožehavé téma bez povšimnutí.    
 



 
.                                                                                                                   Ing.Václav Jiřička 
 
 
PS.   Ta možnost všeobecně odzbrojit, jak o ní nedávno mluvil jakýsi snílek z Liberce    nedávno 
v televizi mne stále láká a má něco do sebe, ale chtělo by  to navázat soudružské a velmi srdečné, 
skoro až bratrské vztahy se všemi, kteří by nás eventuelně mohli napadnout. Zmizel by tím jakýkoliv 
důvod k obavám z napadení. Má to jenom jeden háček, že nevím jakou řečí bychom za chvíli mluvili a 
jaké šatičky bychom  nosili. Tak raději zůstaňme na té demokratické straně barikády. 
 
PSS.  Ještě k tomu strašickému vodovodu. Strašice mohli mít vodovod již okolo roku 1918, kdyby se 
napojily na potrubí směřující do Rokycan, ale občané jej nechtěli protože jeden kubický metr vody stál 
13 haléřů a vody bylo ve studních dost a co hlavně byla zadarmo. Obecní radní to nechali tehdy na 
občanech. Jak to bylo moudré rozhodnutí vidíme dnes a rozhodli si to občané sami. Taky výsledek 
referenda. 
 
                                                                                                               Ještě jednou  Ing.Václav Jiřička  
  

Příspěvek k umíst ění radarové základny v Brdech 
 
       Dne 15. března jsem se zúčastnila jednání zastupitelstva obce, na jehož programu  byla poprvé 
jako samostatný bod i problematika umístění  radarové stanice USA v Brdech. 
Zastupitelstvo hledalo způsob, jak zjistit názory občanů Strašic – zda v místním referendu, nebo 
průzkumem veřejného mínění v anketě. Nakonec zastupitelé schválili anketu s tím, že k její organizaci 
(tj. zejména formulace otázek a průběh) svolají pracovní zastupitelstvo, kde se vše konkrétně domluví. 
Šlo by svým způsobem o jakési „volby“ – lidé by se dostavili na úřad a po odškrtnutí ze seznamu by 
vhodili do urny vyplněný anketní lístek. Anketa by sloužila jako podklad pro stanoviska orgánů obce 
při jednání s dalšími zainteresovanými orgány státní správy a samosprávy. 
     Má to však háček. Aby se výsledkem ankety, jež je právně nezávazná, zástupci obce řídili, musel 
by přijít dostatečný počet lidí a projevit svůj názor. Přestože na jednání zastupitelstva odpůrci  radaru 
v Brdech v diskusi slyšet příliš nebyli, osobně se domnívám, že veřejné mínění nebude nějak 
dramaticky v rozporu s míněním občanů tam, kde nějaké průzkumy veřejného mínění již proběhly – tj. 
že nadpoloviční většina tento záměr nepodporuje, a to ani za příslib kompenzací. O nelhostejnosti 
strašických odpůrců radaru by svědčilo i dost podpisů  pod peticí NE  základnám v obchodním domě. 
     Je pravda, že obce o záměru v konečné fázi rozhodovat nebudou, avšak není náhoda, že např. 
oběma krajským hejtmanům tolik záleží na souhlasu obcí sousedících kolem VVP  – vždyť za rok 
budou krajské volby! I když  vláda záměr radaru v Brdech podporuje, rozhodnuto ještě není – 
domnívám se, že vytrvalé protesty veřejnosti by mohly ovlivnit konečné hlasování poslanců a 
senátorů. Nesouhlasné stanovisko již zaslaly vládě  obce Rožmitálska a také trokavecké místní 
referendum přitáhlo k problému pozornost médií, zejména zahraničních. Navíc o smysluplnosti a 
financování záměru není jasno ani v USA, kde se blíží prezidentské volby a  kde nechuť se současnou 
výbojnou zahraniční politikou dosáhla vrcholu. 
      Domnívám se proto, že je důležité, aby zejména lidé z dotčených obcí  nebyli rezignovaní a 
projevili svůj názor - o jejich životní podmínky a prostředí zejména půjde!  
Strašická samospráva projevila zájem o názor svých občanů a chtěla by se jím i řídit – zejména proto 
považuji za důležité se té květnové ankety  zúčastnit. Nebuďme lhostejní!       
                                                                                                                                 Mgr. Marcela Paulová 

 

 



Firma Plzeňský skart hledá zaměstnance  do provozovny ve Strašicích.  
Bližší informace na telefonu 602 414 523. 
 
Plzeňský skart  likviduje zdarma autovraky. 
Toulky po strašických památkách- Socha sv. Jana Nepomuckého 
  
 Socha sv. Jana Nepomuckého stojí ve III. čtvrti obce Strašice nad náhonem vedoucím do bývalého 
prvního hamru ( dnes v areálu slévárny), kde se vyráběli vozové nápravy. Podle dnes již nečitelného 
nápisu, lze sochu datovat do roku 1741. Text nápisu byl zachycen kronikářem a písmákem Františkem 
Slavíkem ( 1904-1991). Záznam vznikl krátce po druhé světové válce. V roce 1985 zaznamenala text 
kronikářka obce paní Marie Kočková. Znění textu také zachytil dnešní kronikář obce Petr Prokůpek. 
Pro zajímavost uvádím všechny tři  varianty čtení. 
  Nápis na pomníku dle F.Slavíka: „ STATUE TATO POSTAVENA KE CTI A CHVÁLE JANA 
NEPOMUCKÉHO ŠICHMISTREM VÁCLAVEM KUĆEROU LÉTA PÁNĚ 1734“. 
 Nápis na pomníku dle M. Kočkové: „POSTAWENA ŠTATUJE TATO KE CTI A CHWÁLE 
SWATÉHO JANNA NEPOMUCKÉHO ZA…..nečitelné MISTROWSTWÍ VROZENÉHO PANA 
JANA WÁCZLAWA KVEZERI LÉTA PÁNĚ 1741 DNE 6.AUGUSTA“. 
 Nápis na pomníku dle Petra Prokůpka: „ POSTAWENA STATUE TATO KE CTI A CHWALENO 
NA SWATEHO JANNA NEPOMUCKEHO ZA CZASV SSICHTMISTROWSTWI VROZENEHO 
PANA JANA WACZLAWA KVEZERI LETA PANE DNE DNE 6 AUGUSTI 1741“. 
 Z nápisu vyplývá, že socha byla postavena roku 1741 urozeným pánem šichmistrem Janem Václavem 

Kučerou ke cti a chvále sv. Jana Nepomuckého.  
Stejná socha světce stála také na Padrti, dnes jí 
připomínají jen staré lípy. Vraťme se zpět 
k strašickému Janovi. Ještě na konci devatenáctého 
století k němu chodívalo procesí z místní slévárny. 
Každého roku 16. května šli zaměstnanci 
v uniformách a s hudbou k této památce. Jejich 
povinností bylo také střílení z hmoždíře. Cenu 
prachu a náklady na slavnost museli platit dělníci. 
Na počátku dvacátého století došlo k soudnímu 
sporu s katolickou církví o uhrazení nákladů na 
oslavy. Dělnictvo nakonec tento spor vyhrálo a 
pouť k svatému Janu Nepomuckému se již nikdy 
nekonala. 
 Vedle  sv. Jana stála od nepaměti mohutná lípa. 
Říkalo se, že byla stejně  stará jako socha světce. 
Strom byl chráněn památkovým úřadem a dlouhá 
léta se nacházel ve špatném stavu. Roku 1936 byly 
vyplněny dutiny lípy cementem., ale i přes toto 
opatření hrozilo nebezpečí roztržení stromu. Po 
druhé světové válce byly větve staženy kleštinami, 
které tam dal František Slavík s Josefem Flemrem 
na přání mistra Zajíčka u továrníka J.Čižinského. 
Život lípy netrval dlouho. Její konec nastal roku 
1959, kdy byla pokácena Josefem Kupcem 
z příkazu MNV. Při tom byla socha rozbita. Ta byla 
následovně opravena a postavena zpět na své 
původní místo. 

 Dnešní stav kamenného materiálu sochy se nachází v havarijním stavu. Povrch je pokryt silnou 
vrstvou tzv. náletových depositů, mechů a lišejníků. Je patrná degradace kamene, která je způsobena 
především povětrnostními vlivy. Na některých místech tak došlo k úbytku hmoty sochy. Památka 
vyžaduje bezodkladný komplexní restaurátorský zákrok. V měsíci únoru letošního roku byla oslovena 
firma Art Kodiak, reprezentovaná Mgr. Marcelem Hronem, aby  zpracovala koncepci restaurátorského 
zákroku. Na základě této koncepce bylo zažádáno o dotaci z grantu Plzeňského kraje. 



 
                                                                                                                                    Mgr. Tomáš Makaj 
  
 
Po měsíci podnikání ve strašickém Stavobazaru … 
 
V přátelské atmosféře strašického Stavobazaru  jsme položili několik otázek Jiřímu Holubovi, mistrovi 
republiky a reprezentantovi  ČR v nohejbalu. 
  
Mohl by jsi našim čtenářům přiblížit, co tě vedlo k podnikání ? 
 
Chtěl jsem se věnovat profesionálně sportu a to je vždy tvrdý oříšek. Nohejbalová liga se hraje jaro- 
podzim. Od dubna mám plně obsazené víkendy a také musím minimálně třikrát týdně trénovat, takže 
skloubit zaměstnání s vrcholovým sportem je těžké. 
 
Myslíš si, že se ti bude ve Strašicích líbit? 
 
Zatím mi pracovníci obecního úřadu vycházeli vstříc. Mám zde také dost kamarádů se kterými jsem 
hrával nohejbal. Jinak jsem zde sloužil jako voják základní služby, takže uvidíme… 
 
Jak vypadají tvé plány v nejbližší budoucnosti? 
 
V letošním roce jsem přestoupil z extraligové Plzně do pražského „ Šacungu“. Chtěl bych se udržet 
mezi nejlepšími a dostat se do play-of s čímž by byla asi spojena i má kariéra v reprezentaci. Důležité 
je však zdraví a samozřejmě prospěch v živnosti.. 
 

                   
 
                          Jiří Holub(14) v akci ( více můžete najít na www. nohejbal. cz.) 
 

Ceník publikací a pohledů v knihovně 
 
Pohledy Strašic ( letecké) …………. 1 Ks….. 3 Kč 
Rokycansko- informační brožura….. 1 Ks…  53 Kč 
Skládačka pohledy Strašic……… 1 Ks…  29 Kč 
Strašické hrady- publikace……… 1 Ks…  35 Kč 



Paměti starého kriminálníka............ 1 Ks…  40 Kč 
Dobřív publikace……………………1 Ks… 50 Kč 
Mirošov publikace…………………..1 Ks… 25 Kč 
Žďár- publikace……………………..1 Ks… 165 Kč 

Pohádka o  bývalých kasárnách 
Ing. František Nerad - místostarosta 

 
    Bylo - nebylo, začíná mnoho pohádek. Zpravidla skončí tím, že dobro zvítězí nad zlem, princ si 
najde správnou princeznu, dostane ji za ženu a k tomu půl království a žijí spolu šťastně až do smrti. 
Zlý drak nebo zlá čarodějnice zpravidla ostrouhají a všichni jsou spokojeni. 
    Byla - nejsou ve Strašicích kasárna, musím začít naši strašickou pohádku. Štědré ministerstvo 
obrany je jejím občanům dalo „zadarmo“, aby si do nich přivedli investory, postavili v nich byty, aby 
zbohatly. Ve Strašicích byly sice zlé noční můry, které sýčkovaly: „Lidi neblbněte, nemáme na to!“ 
Ale protože byly zlé,nikdo je neposlouchal. Aby chudý člověk dostal rozsáhlý majetek je dobrý námět 
na pohádku, ale v tom kapitalismu se dějí pohádkové zázraky typu Pretty Woman, jen ve filmech. 
Domy v kasárnách jsou v hrozném stavu a vyžadují desítky milionů korun na opravu. Opravit je třeba 
nejen vzhled, ale i mnoho funkcí těch domů. Topení v mnoha  v budovách je uděláno na páru a nový 

zdroj tepla vyrábí horkou vodu, což 
ovlivňuje rozvody i radiátory. Jsou 
potřeba nové rozvody vody a 
elektřiny, nejen v domech, ale i po 
ulicích. Měřící zařízení na elektřinu 
je na vstupní trafostanici a obec 
musí všem nájemcům rozúčtovávat 
platby za elektřinu, ale nemůže si 
k tomu nic přidat, přestože se stala 
distributorem. ČEZ má za výrobu a 
distribuci elektřiny pohádkové zisky 
a obec Strašice má za distribuci 
elektřiny v kasárnách jen potíže. 
Sehnali jsme sice nějaké investory, 
ale po dvou nebo tříleté nečinnosti 
rozvodné soustavy v kasárnách jsou 
kabely v hrozném stavu. Nyní, když 

se začínají rozvody v kasárnách více zatěžovat, začínají vznikat poruchy. Asi by bylo nejlepší je 
všechny vyměnit, bohužel na to nemáme. A dokonce jsme zjistili, že si na to ani nemůžeme vydělat, 
jako to dělá ČEZ.  
    Je nutné vyřadit z provozu čistírnu 
odpadních vod v kasárnách, starou známou 
„emšerku“, v jejíž betonové nádrži obíhal 
dlouhá léta čeřící hřeben. Ten si jednak již 
dávno zaslouží penzi a jednak  jeho další 
používání zvyšuje náklady na stočné pro 
všechny občany v obci.  Připravovaná změna 
systému likvidace odpadních vod z kasáren 
bude stát  obec Strašice něco kolem 3 milionů 
korun. Když to neuděláme, nebudou mít 
problémy jen kasárna, ale všechny bytovky za 
radnicí a bývalé vojenské sídliště, ale i část 
obyvatel Škvárovány, protože nová 
kanalizace, vybudovaná v loňském roce v této 
části obce je do této čistírny stažena  
i z rodinných domků.                                                  (foto místa poruchy kabelu 5.3.2007 - Ing. Nerad) 
  

 

 



      Prostě pohádka o strašických kasárnách, kterou nám vyprávěli kdysi z radnice, dostává docela 
nový scénář, bohužel není už zadarmo. Bude stát miliony, jak v nedávné minulosti houkaly sýčkové a 
zlé noční můry. Nevědomost sice hříchu nečiní, ale stojí to ve skutečném životě spoustu peněz. 
Spravovat majetek za miliardu korun, nelze s dvěma lidmi a prázdnou kapsou. Požadovat za budovy 
v kasárnách závratné sumy je sice možné, ale v pohádkách.  
Ve skutečném tržním prostředí se ty ceny musejí pohybovat v reálných relacích. Prodat dům, který 
sice má odhad na 10 milionů, ale není napojen na topení, které bude budoucího majitele stát stejnou 
částku, by bylo možné v pohádce, ale ne ve Strašicích. Je možné, se ve Strašicích  objeví fámy o tom, 
kolik jsme mohli vydělat, kdybychom …. bla, bla, bla. 
     Při jednáních s potenciálními investory a kupci narážíme samozřejmě na ceny těch budov. 
Samozřejmě se vždy opakuje tržní princip - obchodník musí prodat co nejdráž a kupující chce koupit 
co nejlevněji. To je celkem normální. Jenže když prodáváte dům, který není napojen na elektřinu, 
topení a vodu, začínají problémy a obchodník se stává hochštaplerem, který prodává zmetky. Tedy 
přesněji musíte říkat: „dům je to sice pěknej, elektřinu sice dostane, ale měřit a dávat vám za ni faktury 
bude obec Strašice“, nebo:  „ano, v kasárnách máme kotelnu a vyrábíme teplo, ale dodělejte si rozvody 
a vyměňte radiátory“. Občas si připadám jako Hloupý Honza.  Procházel jsem minulý týden kasárna 
s reportérem švýcarské televize a ten se nestačil divit a samozřejmě se ptal: co s tím uděláte?; co tady 
bude?; není to škoda to nechat rozpadnout?; nechcete sem Američany?; proč jim to nenabídnete?  Vy 
světlovat zahraničnímu novináři, že v tom areálu není funkční kotelna, že má čistírna odpadních vod 
výjimku atd., by jednak byla mezinárodní ostuda  a jednak by to stejně nepochopil. Pohádkám by asi 
rozuměl, ale bohužel nebyli jsme v pohádce, ale v bývalé posádce. 
 
 
Kulturní přehled na měsíc duben 
( Akce pořádá komise pro kulturu, sport a turismus ve spolupráci s Místní knihovnou) 
 

 
MUZEUM DR. BOHUSLAVA HORÁKA V ROKYCANECH 

A MÍSTNÍ KNIHOVNA VE STRAŠICÍCH 
SI VÁS DOVOLUJE POZVAT NA PŘEDNÁŠKU 

 RNDr. MARTINA LANGA 
ZA PERMONÍKY NA BRDECH A V OKOLÍ 

 

PŘEDNÁŠKA SE USKUTEČNÍ 19. DUBNA 2007          
 OD 18 HODIN 

V MÍSTNÍ KNIHOVN Ě 

 
      Divadlo Josefa Kajetána Tyla v Plzni – Velké divadlo                                    

– 21. dubna 2007 v 19 hodin – 
      

                                Ray Cooney: PRACHY? PRACHY! 
 
Nečekaný nález kufříku s obrovskou částkou rozmetá poklidný život spořádaného manželského 
páru.  
Hrají: Monika Švábová, Antonín Procházka, Pavel Pavlovský, Zorka Kostková, Viktor   Brabec, 
Zdeněk Mucha, Zdeněk Rohlíček, Michal Štěrba 
 
Vstupenky objednávejte do 4. dubna 2007 u p. Tomáše Makaje  v Místní knihovně                
– tel. 371 793 400  nebo 602 328 250 
Odjezd autobusem  od Obecního úřadu v 17  hod.  
Autobus zastavuje také ve Dvoře.  



Cena vstupenek: 120,- Kč 
 
Dne 30. dubna  se koná „ Pálení čarodejnic“ spojené s turnajem ve volejbale ( šesti členná 
amatérská družstva). Přihlášky můžete odevzdávat v Místní knihovně. Bude se hrát             
o hodnotné ceny. Sraz již od 16 hodin u víceúčelového hřiště. Sledujte plakátovací plochy. 
Už Karel Vokáč kdysi psal,                                     U Fajbrovy boudy borůvčí najdeš po kolena 
že tento kraj má k smrti rád                                    a že s nůší hub domů jdeš 
a kdo Strašice jednou uviděl                                   červená muchomůrka závistí zezelená. 
mu nemůže zazlívat 
 
Padrťský rybník- náš zdroj života                          Važme si co máme: 
potokem někdy dravým                                           v potoce u slévárny zase plavou ryby 
Benátky čile protéká                                                neřiďme se heslem „kdyby“ 
                                                                                 vnad i černé skládky časem zmizí 
K Tisýmu jelen laně vodí pít                                   máme přeci sběrný dvůr 
podléška nebem rozkvétá                                        pro každého, ať si třeba odnikud 
najdeš tam blatouch, lekneš se mloka, 
co petrklíči se proplétá.                                           Važme si dítěte, co papír ze země zvedne 
                                                                                 babičky co opírá se o hůl 
Nad Melmatějem Bílá skála se tyčí                        ochotných rukou co naše struhy čistí 
pod ní se choulí Bébrovna                                      školky co pozdravem nás zaskočí 
snad z obavy, že ta skála bílá                                  a právě proto na paměti mějme 
Za pár let se začerná.                                              ať jméno Strašice v mapě nevybledne 
                                                                                 vždyť nejeden člověk 
Když ve vlaku usneš                                                život za Strašice dal. 
a  musíš v Mýtě vystoupit 
přes Bambuli jdi 
a v Koutě jsi coby dup 
z  pocitu štěstí, že Strašice z výšky vidíš 
přehlédneš i půlmetrový hřib 
                                                                                                                                Senčáková Marta 
 
 
Poděkování 
  Chtěl bych tímto poděkovat všem 
účastníkům akce „ Za krásnější Strašice“ 
pořádanou Komisí pro kulturu, sport a  
turismus, která se konala 24. března  
2007. Počasí nám sice nepřálo, ale nálada  
byla vynikající. Sraz účastníku byl u 
Obecního úřadu, trasa vedla k soše sv. 
Antonína . Poté jsme se vydali ke hřišti a 
kostelu. Přes nepřízeň počasí se nám 
podařilo sebrat velké množství odpadků, 
které v pondělí odvezl pan Kysilko na 
místní skládku. 
                                                                                                 
Mgr. Tomáš Makaj 
                                                 
 
Důležité oznámení 
 Veškeré informace o odběru podzemních vod a vypouštění splaškových vod do  
povrchových vod získáte na Obecním úřadě u paní Šárky Tipanové. Dále je 



najdete na internetových stránkách obce - www.rokycansko.strasice.cz. 
 
Redakce oznamuje 
V Barňáku měl vyjít také článek JUDr. Pavla Čámského Boj o radar vstupuje do další etapy.  
Tento článek nevyšel z technických důvodů. Články o větším rozsahu, které byly již publikované 
v jiných periodikách lze přijmout také jako placenou reklamu. 
Ze sportu … naši nejmladší borci 
 
 

 
V nedávné době proběhla celá řadu 
turnajů v malé kopané na hřišti 
s umělým povrchem u školy.     Dne 10. 
3. se konal turnaj mladších přípravek, 
v neděli 11.3. turnaj dorostu, 17.3. 
turnaj starších žáků, 18.3. turnaj 
mladších žáků. 
 
 
10.března 2007 se uskutečnil ve 
Strašicích turnaj v kopané mladší 
přípravky. Turnaje se zúčastnili tyto 
mužstva Rokycany- Kohouti B, 
Zbiroh,  SK Břasy, TJ Spartak 
Strašice.  Výsledky utkání Kohouti B- 
Zbiroh 2:1; Strašice- Břasy 2:0 (góly 2 

Tipan); Kohouti B – Strašice 3:0; Břasy- Zbiroh 1:3, Kohouti B- Břasy 5:1, Strašice- Zbiroh 1:1.  
Dramatický závěr turnaje pokračoval pětiminutovým prodloužením se Zbirohem (0:0). Na konec došlo 
na penalty při kterých rozstříleli naši borci Zbiroh 5-2 ( Góly- Bartíšek, Černoch, Mottl, Tipan, 
Horáček). Turnaj skončil v pořadí 1. Rokycany B, 2. Strašice, 3. Zbiroh, 4. Břasy. 
                                                                                                                                       Martin Horváth 
 

 
Dne 17.3. jsme sehráli přípravné 
přátelské utkání v kopané mladších 
přípravek ve Zbiroze. Utkání probíhalo 
převážně v režii našich borců a 
odpovídalo dobré hře všech hráčů. 
Výsledek utkání: 6: 0. Střelci branek- 
Bartíšek (3),Hrabák (1), Tipan (1), 
Horáček (1). 
 
 
 
 
 
 
 
Foto Mgr. Kantor 
 

Utkání ve Zbiroze probíhalo v přátelské atmosféře. Jen zima se zakousla do našich nejmenších 
borců…ti však bojovali neúnavně dál… 
 
Závěrem bych chtěl poděkovat rodičům za odvoz a obětavost s kterou přistupují ke strašickému 



fotbalu. 
                                                                                                                                    Martin Horváth 
 

TJ Spartak Strašice děkuje všem svým sponzorům a Obci Strašice  
za podporu při své činnosti  na rok 2007. 

 
 

kategorie den datum začátek domácí - hosté 

dorost neděle 1. 4. 10.00 Sokol Raková - Spartak Strašice 

muži "A" Sobota 7. 4. 16.30 Spartak Strašice "A" - Sokol Dobřív 

st.žáci Neděle 8. 4. 10.00 TJ Hrádek - Spartak Strašice 

dorost Neděle 8. 4. 10.00 Spartak Strašice - FO Baník Stříbro 

muži"B" Neděle 8. 4. 16.30 Město Zbiroh "B" - Spartak Strašice "B" 

st.přípravka Čtvrtek 12. 4. 16.30 Spartak Strašice - Město Zbiroh 

dorost Sobota 14. 4. 13.30 TJ Starý Smolivec - Spartak Strašice 

st.žáci Neděle 15. 4. 10.00 Spartak Strašice - FC Mirošov 

muži"B" Sobota 14. 4. 16.30 Spartak Strašice "B" - Sokol Radnice "B" 

muži "A" Neděle 15. 4. 16.30 FC Rokycany "B" - Spartak Strašice "A" 

st.přípravka Středa 18. 4. 17.30 Slavoj Mýto - Spartak Strašice 

muži"B" Sobota 21. 4. 17.00 Sokol Kařez - Spartak Strašice "B" 

st.žáci Neděle 22. 4. 10.00 Lhota p. Radčem - Spartak Strašice 

dorost Neděle 22. 4. 10.00 Spartak Strašice - SKP Rapid Plzeň 

ml.žáci Neděle 22. 4. 11.00 Čechie Příkosice - Spartak Strašice 

muži "A" Neděle 22. 4. 17.00 Spartak Strašice "A" - FC Cheznovice 96"A" 

ml.žáci Středa 25. 4. 16.30 Spartak Strašice - Sokol Dobřív 

st.přípravka Čtvrtek 26. 4. 16.30 Spartak Strašice - FC Mirošov 

dorost Sobota 28. 4. 15.00 Sokol Plasy - Spartak Strašice 

muži "A" Sobota 28. 4. 17.00 Sokol Skomelno "A" - Spartak Strašice "A" 

st.žáci Neděle 29. 4. 15.00 Spartak Strašice - Slavoj Mýto 

muži"B" Neděle 29. 4. 17.00 Spartak Strašice "B" - SK Líšná 

ml.přípravka Pondělí 30. 4. 16.30 Spartak Strašice - FK Kohouti "B" 

st.přípravka Čtvrtek 3. 5. 16.30 Spartak Strašice - FK Kohouti "B" 

ml.žáci Pátek 4. 5. 16.00 FK Kohouti "A" - Spartak Strašice 

st.žáci Sobota 5. 5. 14.45 Město Zbiroh - Spartak Strašice 

muži"B" Sobota 5. 5. 17.00 Slávie Kakejcov - Spartak Strašice "B" 

dorost Neděle 6. 5. 10.00 Spartak Strašice - FC Rokycany 

muži "A" Neděle 6. 5. 17.00 Spartak Strašice "A" - TJ Hrádek "B" 

ml.přípravka Pondělí 7. 5. 16.30 Spartak Strašice - FK Kohouti "C" 

ml.žáci Středa 9. 5. 16.30 Spartak Strašice - Slavoj Mýto 

stará garda Pátek 11. 5. 18.00 Spartak Strašice - TJ Hrádek 

st.přípravka Sobota 12. 5. 14.00 Sokol Radnice - Spartak Strašice 

muži "A" Sobota 12. 5. 17.00 Holoubkov "A" - Spartak Strašice "A" 

dorost Neděle 13. 5.  10.30  Jiskra Bezdružice - Spartak Strašice 

st.žáci Neděle 13. 5. 15.00 Spartak Strašice - FK Volduchy 

muži"B" Neděle 13. 5. 17.00 Spartak Strašice "B" - Holoubkov "B" 



 


